



សម្តេចអគ្គមហាសេនាបតីតេជោ ហ៊ុន សែន

នាយករដ្ឋមន្ត្រី នៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា

សារសិខិត

របស់សម្តេចអគ្គមហាសេនាបតីតេជោ ហ៊ុន សែន

នាយករដ្ឋមន្ត្រី នៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា

នាទ្រឹកាសពិធីបុណ្យទន្លេ លើកទី ៣ ថ្ងៃទី ២៤-២៦ ខែ មីនា ឆ្នាំ ២០១៧ នៅទន្លេស្ទឹងត្រែង
ក្រោមប្រធានបទ: ទន្លេ - ដុំក្រាប់ប្រជាជន ទេសចរណ៍ វប្បធម៌ និងបរិស្ថាន

ជំនួយជាតិទាំងអស់ជាទីប្រតិបត្តិ។

ក្នុងរយៈពេលជាងមួយទសវត្សរ៍ចុងក្រោយនេះ កម្ពុជាបានផ្តួចផ្តើមការវិនិយោគយ៉ាងច្រើនទាំងក្នុងទិដ្ឋភាព
នយោបាយ សន្តិសុខ សេដ្ឋកិច្ច និងសង្គម។ តាមរយៈនយោបាយ ឈ្លះ ឈ្លះ កម្ពុជាបានផ្លាស់ប្តូររូបភាពយ៉ាង
គាប់រហ័សពីអ្វីដែលធ្លាប់ស្គាល់ថា ជាទឹកដីនៃវាលពិឃាត ទឹកដីសង្គ្រាម សំបូរដោយគ្រាប់មីន មកជាកម្ពុជាមួយ
ដែលមានសុខសន្តិភាព ស្ថិរភាពនយោបាយ សន្តិសុខ សុវត្ថិភាពពេញលេញ និងមានការអភិវឌ្ឍន៍រហ័សលើក្រប
វិស័យប្រកបដោយកិសិដ្ឋិមន្ត្រីនេះទៅរកនាគតមួយដំរុះជ្រៀត និងគ្រូច្នោះគ្រូចង់។

ក្នុងស្ថានភាពឆ្លើយតបទៅនឹងទិដ្ឋភាពនៃការអភិវឌ្ឍន៍នេះ រាជរដ្ឋាភិបាលបានចាត់ទុកវិស័យទេសចរណ៍ជាវិស័យ
អាទិភាព ជើងគ្នាទី៣ - មាសបៃតង - រួមចំណែកដល់ការអភិវឌ្ឍន៍សេដ្ឋកិច្ចសង្គម តាមរយៈការបង្កើត និងបង្កើន
ទិកាសកម្មភាព បង្កើនប្រាក់ចំណូលជូនប្រជាពលរដ្ឋដោយផ្ទាល់ និងដោយប្រយោល ជំរុញការទំនេញទៅនឹងកន្លែង
ទ្រទ្រង់កំណើនសេដ្ឋកិច្ច បង្កើនចំណូលជាតិ ចូលរួមដល់ការកាត់បន្ថយភាពក្រីក្រ ពិសេសចូលរួមដល់ការឆ្លើយតប
នឹងបម្រែបម្រួលអាកាសធាតុ ដែលជាបញ្ហាប្រឈមជាសកល។

ជាមួយគ្នានេះ វិស័យទេសចរណ៍បាននឹងកំពុងលើកកម្ពស់កិច្ចសហប្រតិបត្តិការរបស់ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា លើ
ឆាកអន្តរជាតិផងដែរ។ ជាក់ស្តែងក្នុងឆ្នាំ២០១៦នេះ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលភូមិភាគអាស៊ី និងទេសចរណ៍អឺរ៉ុប បានជ្រើសរើស
ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ជា "គោលដៅទេសចរណ៍ល្អបំផុតលើពិភពលោកឆ្នាំ២០១៦" និងជា "គោលដៅរបៀប
ពេញមួយក្នុងឆ្នាំ២០១៦" ដែលនេះពិតជាបានផ្តល់បញ្ហាដ៏យ៉ាងប្រសើរក្នុងការកំណត់អតិថិជនរបស់កម្ពុជាទៅលើបច្ចុប្បន្ន
និងអរិយភាពរបស់កម្ពុជាជាគោលដៅទេសចរណ៍ "របៀបចម្រើន និងធម្មជាតិ" ហើយកម្ពុជាបាននឹងកំពុងក្លាយជា
បេះដូង និងគោលដៅទេសចរណ៍ដ៏ទាក់ទាញនៃតំបន់អាស៊ីអាគ្នេយ៍។

ទន្ទឹមនឹងនេះ ភាពសមរម្យរបស់នៃសក្តានុពលទេសចរណ៍មាតិកាទន្លេ បាននឹងកំពុងរួមចំណែកធ្វើឱ្យកម្ពុជា
ក្លាយជាគោលដៅទេសចរណ៍ប្រកបដោយទុក្ខមភាព និងភាពទាក់ទាញខ្ពស់ និងចូលរួមចំណែកសម្រេចចិត្តវិស័យ
អាស៊ានជាគោលដៅទេសចរណ៍ដ៏ដាច់ថ្នាក់ពិភពលោក និងប្រកបដោយភាពកំក្រើរ "ASEAN: the World-Class
Destination" និង "ASEAN: Feels the Warmth" ស្របពេលដែលទេសចរណ៍តាមដងទន្លេ ជាពិសេស
ទេសចរណ៍មេកូ បានក្លាយជាផលិតផលទេសចរណ៍សំខាន់មួយសម្រាប់កម្ពុជា ក៏ដូចជាតំបន់អាស៊ាន។

ក្នុងបរិកាណ៍នេះ រាជរដ្ឋាភិបាលបានកំណត់ព្រៃពូ ពិធីបុណ្យទន្លេ ដែលនឹងក្លាយជាព្រឹត្តិការណ៍ទេសចរណ៍ ថ្មីមួយទៀតសម្រាប់កម្ពុជា ដែលមិនត្រឹមតែចូលរួមចំណែកក្នុងការផ្សព្វផ្សាយពីសក្តានុពលទេសចរណ៍ខ្មែរ ជាប់ដទៃទៀតរបស់កម្ពុជាប៉ុណ្ណោះទេ ប៉ុន្តែថែមទាំងចូលរួមគាំទ្រខ្លះយោធារបស់រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាក្នុងការ យកចិត្តទុកដាក់អភិវឌ្ឍន៍តំបន់តាមដទៃនៃប្រកបដោយនិរន្តរភាព និងការទទួលខុសត្រូវ ជាពិសេសការជំរុញ ការអភិវឌ្ឍសេដ្ឋកិច្ចមូលដ្ឋាន ការការពារ និងអភិរក្សធនធានជាតិ ដោយឈរលើការប្តេជ្ញាចិត្តរួមមួយ ច្បាស់លាស់ ក្នុងការរក្សាតុល្យភាពរវាងផលប្រយោជន៍សេដ្ឋកិច្ច សង្គម បរិស្ថាន និងវប្បធម៌ប្រជាពលរដ្ឋមូលដ្ឋាន ដូចដែលត្រូវបានផ្តុះបញ្ចាំងតាមរយៈប្រធានបទពិធីបុណ្យទន្លេ លើកទី៣ នេះ គឺ ទន្លេ ផ្សារក្លាយប្រជាជន ទេសចរណ៍ វប្បធម៌ និងបរិស្ថាន។ ទន្ទឹមនឹងនេះ ព្រឹត្តិការណ៍នេះក៏ជាឱកាសមួយដើម្បីពង្រឹងគុណភាព សេវាកម្ម និងការបង្កើត និង អភិវឌ្ឍន៍ផលិតផលទេសចរណ៍ថ្មីៗ ប្រកបដោយការច្នៃប្រឌិតខ្ពស់ ជាពិសេសទេសចរណ៍តាមទាវា (River-Cruise) សហគមន៍ទេសចរណ៍តាមដទៃ ព្រមទាំងរួមចំណែកជំរុញការភ្ជាប់វិនិច្ឆ័យចំណែកមិត្តភាព សាមគ្គីភាពរវាងបណ្តា ប្រទេសក្នុងតំបន់អាស៊ាន ជាពិសេសព្រំដែនជាប់ខ្មែរក្នុងក្របខណ្ឌមហាអនុតំបន់មេកុង និងមេកុង-ជប៉ុន ជាដើម។

រាជរដ្ឋាភិបាលនឹងព្រមព្រៀងពិធីបុណ្យទន្លេនេះជារៀងរាល់ឆ្នាំនាពេលអនាគត នៅតាមបណ្តាទន្លេជាប់ដទៃ ទន្លេនៃរាជាណាចក្រកម្ពុជា ដែលទាំងអស់នេះសបញ្ជាក់ឲ្យឃើញថា រាជរដ្ឋាភិបាលបាននឹងកំពុងជំរុញ ការអភិវឌ្ឍវិស័យទេសចរណ៍កម្ពុជា ពិសេសការអភិវឌ្ឍផលិតផលទេសចរណ៍តាមដទៃ រួមចំណែកធ្វើឲ្យ កម្ពុជាក្លាយជាកោលដៅទេសចរណ៍ប្រកបដោយគុណភាពទាំងក្នុងតំបន់ និងអាករអន្តរជាតិ។

ភ្ញៀវក្នុងឱកាសពិធីវិសេសវិសាលនេះ ខ្ញុំសូមអំពាវនាវដល់ក្រសួងស្ថាប័នពាក់ព័ន្ធ អាជ្ញាធរក្របខ័ណ្ឌជាប់ ភ្នាក់ កងកម្លាំងប្រដាប់អាវុធក្រប់ប្រភេទ បទប្បដទៃជាតិទាំងអស់ វិស័យឯកជន សហគ្រាសធុនតូច និងមធ្យម ចូលរួមគ្នាបានផលផលប្រកបដោយស្មារតីទទួលខុសត្រូវខ្ពស់ធ្វើឲ្យពិធីបុណ្យទន្លេ លើកទី៣ ឆ្នាំនេះ និងពិធី បុណ្យទន្លេជាបន្តបន្ទាប់ប្រព្រឹត្តទៅប្រកបដោយភាពជោគជ័យ លើសពីនេះទៀត ខ្ញុំក៏សូមអំពាវនាវដល់ប្រតិ បត្តិករទេសចរណ៍ ទេសចរជាតិ និងអន្តរជាតិ អាជ្ញាធរមូលដ្ឋាន និងបទប្បដទៃប្រជាពលរដ្ឋចូលរួមសកម្មភាព ចលនាប្រឡងប្រណាំង ទីក្រុងស្អាត រមណីយដ្ឋានស្អាត សេវាព្យ និងបដិសណ្ឋារកិច្ចការ និងសហការថែរក្សា សេវាភាព អនាម័យ បរិស្ថាន ដែលជាកត្តាចម្បងដែលមិនអាចខ្វះបានក្នុងការថែរក្សាសេវាភាពខ្ពស់តាម ដទៃទៀតស្រស់ស្អាតកង់វង្សយូរអង្វែងដើម្បីបន្តទុកជាមរតកដល់កូនចៅជំនាន់ក្រោយ។

ក្នុងន័យទាំងអស់នេះ ខ្ញុំមានសេចក្តីយ៉ាងមុតមាំថា ការព្រមព្រៀងពិធីបុណ្យទន្លេនឹងក្លាយជាកាលានុវត្តភាព ដ៏ប្រសើរថ្មីមួយទៀតក្នុងការធ្វើឲ្យកម្ពុជាក្លាយជាកោលដៅទេសចរណ៍ប្រកបដោយគុណភាព ដែលជាកត្តា ចូលរួមចំណែកក្នុងការផ្តល់ចំណូល ការបង្កើនការពារ និងការចូលរួមកាន់បន្ទុយភាពក្រីក្រដូចផលប្រជាពលរដ្ឋក្នុង សហគមន៍ ពិសេសចូលរួមចំណែកធ្វើឲ្យសម្រេចបាននូវកោលដៅអភិវឌ្ឍន៍សហស្សវត្សរបស់អង្គការសហប្រជាជាតិ និងរបស់កម្ពុជា ព្រមទាំងបង្កើនស្ថានភាពសេចក្តីស្រឡាញ់ជាតិមិត្តភាព សាមគ្គីភាព និងមិត្តភាពផងដែរ។ ចំពោះមុខនេះ ខ្ញុំក៏សូមជូនពរឲ្យ ការព្រមព្រៀងពិធីបុណ្យទន្លេ នាឆ្នាំ២០១៧ នេះ ប្រព្រឹត្តទៅយ៉ាងអធិកអធម និងប្រកបដោយ ភាពសប្បាយរីករាយ។

រាជធានីភ្នំពេញ, ថ្ងៃទី ២០ ខែ មីនា ឆ្នាំ ២០១៧


ហ៊ុន សែន